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Abstract (en)
The device allows a method to be carried out to treat the sliding surfaces of winter sports devices. The latter are retained with their sliding surface
towards the top. Their treatment takes place by means of a heatable plate with a porous insert which can be placed resiliently against the sliding
surface and is displaceable relative to the latter in the longitudinal direction. From a trough, the insert can receive a material which can be heated at
least to a pasty state. A storage device for porous sheet material dispenses said material, when required, between the sole and the sliding surface.
The treatment can comprise: the removal of remains of used agent from the sliding surface, which agent is absorbed by the sheet material, and/or
the pre-heating of the sliding surface, the sole sliding over the sliding surface without sheet material, and/or the application of new agent from the
trough, the sheet material allowing fine distribution. In this case, the agent penetrates into microcavities of the covering and any cracks in the sliding
surfaces and forms a smooth, even and elastic layer on the sliding surface. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Vorrichtung ermöglicht ein Verfahren zum Behandeln von Gleitflächen von Wintersportgeräten. Diese werden mit ihrer Gleitfläche (4) nach oben
festgehalten. Ihre Behandlung erfolgt mittels einer heizbaren Platte (18) mit einem porösen Einsatz (42), die federnd an der Gleitfläche anlegbar und
in Längsrichtung relativ zu ihr verschiebbar ist. Der Einsatz kann aus einer Wanne (48) ein mindestens zu pastösem Zustand erhitzbares Material
(50) aufnehmen. Eine Speichervorrichtung (44) für poröses Blattmaterial (46) gibt bei Bedarf dieses zwischen die Sohle und die Gleitfläche ab.
Die Behandlung kann umfassen: Das Entfernen von Resten alten Mittels von der Gleitfläche, das vom Blattmaterial aufgesogen wird, und/oder
das Vorwärmen der Gleitfläche, wobei die Sohle ohne Blattmaterial die Gleitfläche bestreicht, und/oder das Aufbringen von neuem Mittel aus der
Wanne, wobei das Blattmaterial die Feinverteilung ermöglicht. Das Mittel dringt dabei in Mikrokavitäten des Gleitflächenbelags und allfällige Ritzen
desselben ein und bildet eine glattene ebene und elastische Schicht auf der Gleitfläche.
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